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Rada Gminy Pawłowiczki 
 

Protokół nr 2/2018 

II Sesja w dniu 27 grudnia 2018  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Duda 

2. Andrzej Frohs 

3. Eryk Kontny 

4. Brygida Kopitzki 

5. Zygfryd Krauze 

6. Hubert Kubanek 

7. Lidia Kukowka 

8. Jacek Kwiatkowski 

9. Jan Łata 

10. Przemysław Malinka 

11. Bernard Rybka 

12. Jan Trautberg 

13. Tomasz Wielgan 

14. Andrzej Wolny 

15. Mariusz Wychowaniec 

1. Otwarcie obrad, przywitanie. 

Otwarcia sesji Rady Gminy Pawłowiczki dokonał przewodniczący rady gminy Przemysław 

Malinka, następującymi słowami: „Otwieram II sesję Rady Gminy Pawłowiczki zwołaną na 

dzień  27 grudnia 2018 roku na godz. 13.00”.  

Sesja odbyła się w sali posiedzeń i ekspozycyjnej mieszczącej się na II piętrze budynku Urzędu 

Gminy w Pawłowiczkach.  

Przewodniczący powitał serdecznie radnych, sołtysów, wójta Gminy Pawłowiczki  Jerzego 

Treffona, skarbnik gminy pełniąca również funkcję radnej Powiatu Kędzierzyńsko-

Kozielskiego Jadwigę Mroczko, sekretarz gminy Bernadetę Hamera, kierownika ref. ds. 

zasobów, rozwoju i inwestycji Teobalda Gocza oraz pozostałych pracowników urzędu. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący rady stwierdził obecność wszystkich radnych ustawowa liczba 15 osób.  

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad, przywitanie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

5. Omówienie działalności międzysesyjnej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pawłowiczki na 2019 rok: 

 omówienie projektu uchwały, 

 odczytanie opinii regionalnej izby obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

  opinia komisji, 

 dyskusja nad projektem uchwały,  

 odczytanie projektu uchwały budżetowej,  

 głosowanie całej uchwały budżetowej,  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Pawłowiczki: 

 odczytanie opinii regionalnej izby obrachunkowej o przedłożonym projekcie 

uchwały wieloletniej prognozie finansowej, 

 opinia komisji, 

 dyskusja nad projektem uchwały,  

 odczytanie projektu uchwały,  

 głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Pawłowiczki na 2018 rok, 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania  „Posiłek 

w szkole i w domu”, 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

Gminy Pawłowiczki na lata 2019-2021, 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Pawłowiczki na lata 2018-2021 z perspektywą do 2025 roku, 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Pawłowiczki. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Spostrzeżenia i wnioski z terenu. 

19. Zakończenie obrad. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Mariusz Wychowaniec, Andrzej Wolny. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z ostatniej sesji.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard 

Rybka, Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Mariusz Wychowaniec 

WSTRZYMAŁ SIĘ (1) 

Andrzej Wolny 

5. Omówienie działalności międzysesyjnej. 

Wójt gminy Jerzy Treffon przedstawił działania podejmowane w okresie międzysesyjnym. 

1. Dokonano sprzedaży dwóch mieszkań komunalnych na rzecz najemców w Pawłowiczkach. 

2. Położono nawierzchnie asfaltowe na drogach, które zostały zaplanowane jako zadania 

dodatkowe w 2018roku, w tym również na drodze transportu rolnego w Pawłowiczkach ze 

środków przekazanych do budżetu gminy, jako darowizna.  

3. Wójt uczestniczył w spotkaniach min. organizowanym przez Wojewodę Opolskiego, gdzie 

przekazano informacje o możliwości pozyskania środków na przebudowę dróg w latach 2019-

2020, przy czym rok 2019 będzie tylko na składanie wniosków. Ponadto wójt uczestniczył 

w kilku spotkaniach wigilijnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pawłowiczki na 2019 rok: 

a) omówienie projektu uchwały 

Projekt uchwały omówiła skarbnik gminy Jadwiga Mroczko. Informowała, iż w ustawowym 

terminie, projekt budżetu i wieloletniej prognozy zostały przekazane do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Opolu i biura Rady Gminy Pawłowiczki. 

Wielkość planowanych dochodów ogółem na 2019 rok stanowi kwota 27.038.433,00 zł w tym: 

dochody bieżące 26.802.776,00 zł i dochody majątkowe 235.657,00 zł. Dochody własne-

podatki, opłaty, zostały zaplanowane w kwotach nieco wyższych, aniżeli na rok 2018. Projekt 

budżetu, po stronie dochodów zawiera dotacje związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej i innych zadań zleconych w kwocie 4.864.890 zł, które w ciągu roku 

będą ulegać zmieniane, a w przypadku ich niewykorzystania, muszą być zwrócone do 

dysponenta. 

Wydatki zaplanowano w kwocie ogółem 27.358.433,00 zł, w tym: wydatki bieżące 

24.726.993,00 zł i wydatki majątkowe 2.631.440,00 zł. Wydatki majątkowe stanowią znaczną 

kwotę budżetu za sprawą skumulowanych tzw. wolnych środków z roku 2017, które będą 

przeznaczone na budowę trzeciego etapu kanalizacji sanitarnej dla wsi Gościęcin. Tak jak 
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w przypadku dochodów, projekt zawiera kwotę 4.864.890 zł wydatków bieżących 

z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych. Zaplanowane wydatki pokrywają koszty wynagrodzeń dla pracowników urzędu 

i jednostek organizacyjnych, koszty bieżącego utrzymania wszystkich jednostek oraz w miarę 

posiadanych środków, zabezpieczają niezbędne zadania remontowe. Skarbnik nadmieniła, że, 

nie ujęto w projekcie zadań związanych z przebudową dróg transportu rolnego, na które 

złożono wniosek o dofinansowanie. Dalej, skarbnik wymieniła zadania inwestycyjne 

planowane w ramach projektu budżetu na 2019 rok. 

Przychody na 2019 rok  zaplanowano w kwocie 1 000 000,00 zł, a rozchody 680 000,00 zł, 

które będą przeznaczone na spłatę zobowiązań. Kwoty rezerw utworzono w wysokości: ogólna 

135 000 zł i celowa w łącznej kwocie 315 000 zł. Łączna wielkość dotacji to kwota 

538.536,00 zł z tego: dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych stanowią kwotę 

328.536,00 zł, a dla jednostek spoza sektora finansów publicznych 210.000,00 zł. Sporządzony 

projekt budżetu na 2019 rok daje upoważnienie wójtowi gminy do dokonywania zmian w planie 

finansowym wydatków w ramach działu, i przekazania takich uprawnień kierownikom 

jednostek organizacyjnych Gminy  z wyłączeniem wydatków na wynagrodzenia osobowe 

i majątkowe. Stan zobowiązań na koniec 2019 roku stanowić będzie kwotę 3 569 436,00 zł 

i spełniony jest ustawowy warunek, który zakazuje planowania wydatków bieżących w wyższej 

kwocie niż dochody bieżące. 

 

b) odczytanie opinii regionalnej izby obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
Przewodniczący rady gminy Przemysław Malinka odczytał uchwały Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 12 grudnia 2018 roku w sprawie: 

 opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Pawłowiczki na 2019 rok, 

 opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Pawłowiczki na 2019 rok, 

 opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Pawłowiczki 

c) opinia komisji 

Przewodnicząca komisji budżetowo-gospodarczej Lidia Kukowka przedstawiła pozytywną 

opinię komisji budżetowo- gospodarczej oraz komisji oświaty, kultury i sportu, zdrowia i spraw 

socjalnych wypracowaną na wspólnym posiedzeniu w dniu 17 grudnia 2018 roku w sprawie. 

projektu budżetu Gminy Pawłowiczki na 2019 rok i wieloletniej prognozy finansowej. 

d) dyskusja nad projektem uchwały 

Wójt gminy Jerzy Treffon zabrał głos informując o strategicznych zadaniach, które planuje się 

wykonać w ramach budżetu na 2019 rok. Przedkładany projekt ocenił jako dobry z niewielkim 

zadłużeniem z lat poprzednich, bez planowanych zobowiązań na 2019 rok i realizacji dużej 

inwestycji tj. dokończenie budowy kanalizacji sanitarnej w Gościęcinie. 

e) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

Przewodniczący rady gminy  Przemysław Malinka odczytał projekt uchwały w sprawie  

budżetu Gminy Pawłowiczki na 2019 rok. 

 

Głosowano w sprawie: projektu budżetu Gminy Pawłowiczki na 2019 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec. 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/7/18  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Pawłowiczki. 

Projekt uchwały omówiła skarbnik gminy Jadwiga Mroczko. Przy opracowaniu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej wzięto realną możliwość osiągnięcia planowanych dochodów. Skarbnik 

nadmieniła, że po spłacie 80 % kapitału zaciągniętych pożyczek, za wyjątkiem jednej pożyczki 

zaciągniętej w 2013 roku, Gmina Pawłowiczki wystąpi do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu o umorzenie pozostałego do spłaty zobowiązania. 

Podkreślała, że przedkładana prognoza finansowa daje możliwości zaciągania zobowiązań 

w przyszłych latach, celem wykonania inwestycji związanych z budową kanalizacji sanitarnej 

w pozostałych miejscowościach gminy. 

Dyskusji nad projektem nie podejmowano. 

Głosowano w sprawie: projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pawłowiczki. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec. 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/8/18  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Pawłowiczki na 2018 rok 

Projekt uchwały omówiła skarbnik Gminy Jadwiga Mroczko, został on sporządzony w celu 

urealnienia budżetu, a dwie zmiany związane z otrzymaniem środków. Skarbnik wymieniła 

szczegóły dokonywanych zmian, które zwiększają dochody i wydatki ogółem o kwotę 

1.478,00 zł. Po dokonaniu przedstawionych zmian, budżet Gminy Pawłowiczki na 2018 rok 

stanowić będą: dochody 28.472.643,99 zł, wydatki 28.916.225,30 zł. Skarbnik podkreślała przy 

tym, że kwoty te uległy zmianie w stosunku do wielkości przedstawianych na wspólnym 

posiedzeniu komisji, a to za sprawą zwiększenia i zmniejszenia środków otrzymanych na 

świadczenia rodzinne i Program Rodzina 500 Plus. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy 

Pawłowiczki na 2018 rok  
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard 

Rybka, Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec. 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/9/18  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/10/18  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”. 

 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 
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Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/1118  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu”. 

 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na 

świadczenia w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert Kubanek, Lidia 

Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, Jan Trautberg, 

Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec, Zbigniew Duda. 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/12/18  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert Kubanek, Lidia 

Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, Jan Trautberg, 

Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec, Zbigniew Duda. 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/13/18  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

Gminy Pawłowiczki na lata 2019-2021. 

 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny Gminy Pawłowiczki na lata 2019-2021. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec. 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/14/18  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

 

Wójt zabrał głos wyjaśniając, że program określa zadania, cele, sposób realizacji oraz zasady 

dofinansowania zadań publicznych. Od wielu lat w ramach ww. programu na podstawie 

przeprowadzonego konkursu, z gminą współpracują dwa podmioty tj. Caritas w zakresie opieki 

pielęgnacyjnej mieszkańców wraz z rehabilitacją i LZS w zakresie upowszechniania kultury 

fizycznej. 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie rocznego programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/15/18  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Pawłowiczki na lata 2018-2021 z perspektywą do 2025 roku. 
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Projekt uchwały omówił kierownik referatu ds. zasobów, rozwoju i inwestycji Teobald Gocz. 

Program o tej samej treści został uchwalony na sesji w dniu 18 października br. z wadą prawną 

- brak opinii inspektora sanitarnego, o czym firma sporządzająca opracowanie nie 

poinformowała gminy. 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Pawłowiczki na lata 2018-2021 z perspektywą do 2025 roku.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr II/16/18  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Pawłowiczki. 

 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia rocznego planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowiczki. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 

 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Jan Łata wnioskował o: 

- dowiezienie piasku do miejscowości Milice w okolice sklepu, 

- wprowadzenie do statutu gminy zapisu pozwalającego na udzielenie stypendium uczniom – 

mieszkańcom gminy, osiągającym wysokie lokaty w zawodach sportowych na szczeblu 

krajowym. 
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Radny Tomasz Wielgan wnioskował o ujęcie w przyszłych planach budżetowych, remontów 

dróg na terenie miejscowości Gościęcin, dziękując jednocześnie za realizację kolejnego etapu 

zadania inwestycyjnego – budowa kanalizacji sanitarnej.   

 

Wójt odpowiedział, że remonty będą brane pod uwagę. 

 

Wiceprzewodnicząca Lidia Kukowka złożyła zapytanie w sprawie rozwiązania problemu 

komunikacji publicznej, który nurtuje mieszkańców w związku z zawieszeniem działalności 

przez przewoźnika świadczącego usługi w tym zakresie. 

 

Wójt wyjaśnił, że problem jest wieloaspektowy, ponieważ oprócz transportu publicznego, 

z którego korzystają mieszkańcy i młodzież dojeżdżająca do szkół ponadgimnazjalnych, to 

również będzie trudność z dowozem uczniów do szkół na terenie gminy. W sprawie tej, 

prowadzone już były rozmowy z przedstawicielem firmy zawieszającej działalność, starostami 

Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego, wójtami okolicznych gmin oraz innymi osobami 

prowadzącymi działalność w zakresie usług transportowych. Kluczowa decyzja w rozwiązaniu 

problemu zapadnie po spotkaniu z wójtami i starostą powiatu, które powinno się odbyć na 

początku przyszłego roku. Wójt podkreślił, że aby zapewnić mieszkańcom transport, gminy 

i starostwo będą zmuszone dofinansować tą działalność. Jeżeli chodzi o dowóz dzieci do szkół 

na terenie gminy, to do czerwca 2019 roku usługę tą będzie nadal świadczyć firma z Koźla – 

Arriva, po podpisaniu umowy bez trybu przetargowego. 

 

Radny Zbigniew Duda zwracając się do radnej Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego Jadwigi 

Mroczko zwracał uwagę na naganny stan chodnika pomiędzy Kachowem, a Gościęcinem, 

dodatkowo wnioskował o rozważenie wykonania frezowania nawierzchni drogi pomiędzy tymi 

miejscowościami z uwagi na głębokie koleiny i istniejące zagrożenie dla uczestników ruchu. 

 

Radna Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego Jadwiga Mroczko wyjaśniła, że sprawa ubytków 

w nawierzchni oraz nierówności były już wielokrotnie zgłaszane, ale zaraz po nowym roku 

złoży ponowny wniosek do biura rady. Jednocześnie pani Mroczko zwróciła się z apelem do 

radnych, sołtysów i mieszkańców z terenu Gościęcina i okolicznych miejscowości o pomoc 

w monitowaniu sprawy remontu – przebudowy ostatniego etapu drogi powiatowej od 

Karchowa do Mierzęcina. Nadmieniła przy tym, że w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych, zostanie wykonany odcinek od Mierzęcina do Trawnika.  

 

Radny Andrzej Wolny, również zwracając się do pani Mroczko wnioskował o interwencję 

w sprawach, które już wcześniej zgłaszał tj. usunięcie ubytków na drodze powiatowej 

pomiędzy Dobieszowem a Radoszowami - znaczne przed wjazdem do Radoszów i uzupełnienie 

lustra drogowego w tej lokalizacji oraz remont poboczy pomiędzy Chróstami, a Radoszowami. 

 

Radny Bernard Rybka zwracając się do radnej powiatu, wnioskował o interwencję w sprawie 

zniszczonej przez transport buraków cukrowych, niedawno remontowanej drogi powiatowej 

pomiędzy Pawłowiczkami i Polską Cerekwią. 

 

Pani Mroczko odpowiedziała, że tą sprawę również zgłaszała i będzie ją monitować.  

 

Radny Zygfryd Krauze wnioskował o remont chodnika przy drodze powiatowej 

w Urbanowicach, zwracając się przy tym również do radnej Jadwigi Mroczko. 
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Pani Mroczko odpowiedziała, że nie da się wykonać wszystkich zadań, jednak w miarę 

środków, które zostaną przekazane na remonty dróg powiatowych, proponowała wykonać 

zadania priorytetowe. Wskazała niewielki odcinek chodnika na łuku drogi przy wyjeździe 

z Gościęcina, który był przedmiotem wielokrotnych zgłoszeń jednej z mieszkanek posesji 

w pobliżu wskazanego miejsca oraz remont dalszej części chodnika w Gościęcinie, poczynając 

od wjazdu do przedszkola w kierunku szkoły.  

 

18. Spostrzeżenia i wnioski z terenu. 

Sołtys sołectwa Pawłowiczki Lidia Furtak zgłaszała, że osuwają się obrzeża przy niedawno 

wykonanym odcinku chodnika, od Restauracji Relax w kierunku newralgicznego zakrętu 

w Pawłowiczkach. 

 

Wójt odpowiedział, ze zostanie to zgłoszone w ramach gwarancji. 

 

Sołtys sołectwa Mierzęcin Grażyna Harnos składała podziękowania zaangażowanym 

w doprowadzeniu do remontu odcinka nawierzchni przy drodze powiatowej w Mierzęcinie. 

 

Sołtys sołectwa Grudynia Mała Marek Frolich wyraził swoje zadowolenie w związku 

z przeprowadzonym remontem chodnika przy drodze wojewódzkiej w Grudyni Małej, nie 

mniej jednak wnioskował o zwrócenie uwagi na wykończenie i estetykę przy tym zadaniu, 

ponieważ ze względu na warunki pogodowe nie usunięto pewnych elementów budowlanych. 

 

Sołtys sołectwa Ostrożnica Maria Zwolińska składała podziękowania wójtowi za życzenia 

świąteczno-noworoczne przekazane na antenie lokalnego radia, nawiązując przy tym do 

zaangażowania i realizację wszystkich zadań, dziękowała dodatkowo  radnym, skarbnik 

i kierownikowi Goczowi, a także za okazaną pomoc i życzliwość wszystkim pracownikom 

urzędu. 

 

Radny Zygfryd Krauze zapytał, co jaki czas powinny być czyszczone rowy, ponieważ Potok 

Malawa w Urbanowicach wymaga natychmiastowej interwencji. 

 

Wójt wyjaśnił, że od bieżącego roku, instytucją odpowiedzialną za podobne sprawy jest 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. Na bieżący moment nie są znane plany 

działań w zakresie prac remontowych prowadzonych przez tą jednostkę. 

 

Sołtys sołectwa Ucieszków Henryk Bryłka wnioskował o wystosowanie pisma do 

Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie zniszczonej nawierzchni oraz pozarywanych studzienek 

na drodze powiatowej biegnącej przez jego miejscowość, a które powstały na wskutek  objazdu, 

związanego z niewłaściwym harmonogramem remontów i przebudowy dróg w okolicy. 

Kolejna sprawa zgłoszona przez sołtysa dotyczyła zaoranych rowów przy drogach transportu 

rolnego. Jako przewodniczący Gminnej Spółki Wodnej wyjaśnił, że po połowie roku wykonano 

rowy przy drodze z Kózek do Naczęsławic i Grodziska, które w niedługim czasie zostały 

zniszczone, a sprawcy nie ponoszą odpowiedzialności, ponieważ nie można stwierdzić gdzie 

dokładnie przebiega granica działki. 

 

Kierownik Gocz zabrał głos w powyższej sprawie wyjaśniając, że istnieją przepisy, które nie 

pozwalają na działania po za granicami działki i można zgłaszać takie incydenty na policji, ale 

trudna do udowodnienia jest dokładna lokalizacja granicy. Będąc przy głosie informował 

o dostępnym harmonogramie wywozu odpadów na terenie gminy w pierwszym półroczu 2019 

roku. Następnie przekazał apel Wójta Gminy Pawłowiczki o niepalenie śmieci. 
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Wójt odnosząc się do wniosku sołtysa Bryłki, informował, że na spotkaniu wójtów okolicznych 

gmin, dyskutowano na temat zniszczonych dróg i podjęto decyzję o wsparciu powiatu 

w działaniach prowadzących do pozyskania rekompensaty za poniesione straty na drogach 

powiatowych, ponieważ ta sieć dróg ucierpiała najbardziej. 

   

Sołtys sołectwa Naczęsławice Rajnhold Windisch zabrał głos w sprawie kłopotliwego ustalenia 

granic działek rolnych. Zdaniem sołtysa należy zlecić prace geodezyjne w celu wytyczenia pasa 

gminnego, a kosztami obciążyć właścicieli działek w zależności od posiadanego areału. 

 

Wójt odpowiedział, że brak jest możliwości wyegzekwowania od rolników poniesionych 

kosztów na prace geodezyjne, a jedynym rozwiązaniem sprawy jest apel o rozsądne 

prowadzenie prac polowych i użytkowanie dróg przez rolników. 

   

19. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący rady gminy zamknął obrady słowami: „Zamykam obrady II sesji Rady Gminy 

Pawłowiczki w dniu 27 grudnia 2018 roku”. 

 

 

Przewodniczący 

    Rada Gminy Pawłowiczki 

             Przemysław Malinka 

 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


